

issue or transfer of its shares in accordance with the regulations for any purpose and, in particular, for the purpose of enabling the corporation or any of its affiliates to qualify under any law of Canada referred to in the regulations

- (a) to obtain a licence to carry on any business;
- (b) to become a publisher of a Canadian newspaper or periodical; or
- (c) to acquire shares of a financial intermediary as defined in the regulations."

(2) This amendment would expand the power to make regulations to include the power to regulate the effects of the directors' reliance on a disclosure of beneficial ownership.

The relevant portion of subsection 168(5) at present reads as follows:

"(5) Subject to subsections 254(2) and (3), the Governor in Council may make regulations with respect to a corporation that constrains the issue or transfer of its shares prescribing

- (d) the powers of the directors to require disclosure of beneficial ownership of shares of the corporation and the right of the directors to rely on such disclosure; and"

*Clause 50:* This amendment, which would clarify the right to make proposals to amend the articles, is consequential on the amendment contained in clause 25.

Subsection 169(1) at present reads as follows:

"169. (1) Subject to subsection (2), the directors or any shareholder may in accordance with section 131 make a proposal to amend the articles."

*Clause 51:* This amendment, which adds the underlined words, would limit the rights of the holders of shares of a class or series to vote separately in respect of an amendment referred to in paragraphs 170(1)(a) and (b) where the articles of the corporation limit those rights.

The relevant portion of subsection 170(1) at present reads as follows:

"170. (1) The holders of shares of a class or, subject to subsection (2), of a series are entitled to vote separately as a class or series upon a proposal to amend the articles to

- (a) increase or decrease any maximum number of authorized shares of such class, or increase any maximum number of author-

publique peut, en modifiant ses statuts par résolution spéciale, limiter, conformément aux règlements, l'émission et le transfert de ses actions afin, *entre autres*, de lui permettre, ainsi qu'aux personnes morales de son groupe,

- a) d'obtenir un permis en vue d'exercer toute activité commerciale,
  - b) de publier un journal ou un périodique canadien, ou
  - c) d'acquérir des actions d'un intermédiaire financier au sens de ces règlements,
- en conformité avec les lois du Canada visées dans ces règlements.»

(2) Cette modification étend le pouvoir de faire des règlements pour y inclure celui de réglementer les conséquences découlant du fait que les directeurs ont ajouté foi à la divulgation relative à la propriété effective des actions.

Voici les passages pertinents du paragraphe 168(5):

«(5) Sous réserve des paragraphes 254(2) et (3), le gouverneur en conseil peut, au cas où l'émission ou le transfert des actions d'une société fait l'objet de restrictions, prescrire

- d) le pouvoir des administrateurs d'exiger la divulgation relative à la propriété effective des actions et le droit des administrateurs d'y ajouter foi;»

*Article 50 du bill:* Cette modification, qui clarifie le droit de présenter une proposition de modification des statuts, découle de la modification introduite par l'article 25 du bill.

Le paragraphe 169(1) est ainsi libellé:

«169. (1) Sous réserve du paragraphe (2), les administrateurs ou tout actionnaire peuvent, conformément à l'article 131, présenter une proposition de modification des statuts.»

*Article 51 du bill:* Cette modification, par l'adjonction des mots soulignés, limite les droits des détenteurs d'actions d'une catégorie ou d'une série de voter séparément sur les modifications visées aux alinéas 170(1)a) et b), lorsque les statuts de la société limitent ces droits.

Voici les passages pertinents du paragraphe 170(1):

«170. (1) Les détenteurs d'actions d'une catégorie ou, sous réserve du paragraphe (2), d'une série, sont fondés à voter séparément sur les propositions de modification des statuts tendant à:

- a) changer le nombre maximal autorisé d'actions ou à augmenter le nombre maximal d'actions autorisées d'une autre catégorie conférant des droits ou des privilèges égaux ou supérieurs;
- b) faire échanger, reclasser ou annuler tout ou partie des actions de cette catégorie;»